
Schriftelijke vragen art. 33

Toelichting:
1. Agenda vragen (art. 34) zijn alleen bedoeld voor vragen over punten die op de agenda staan. 
2. Schriftelijke vragen (art. 33) zijn vragen die niet bedoeld zijn voor punten die op de agenda staan.
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken plaatsen.  

Indiener: Erik Slotboom D66 Berkelland
Datum indiening vraag: 26 April 2021
Datum verzending antwoord: 12 mei 2021

Onderwerp: Vervolg vraag Berkellandse opgave in het kader van de RES Achterhoek

De onderstaande vragen zijn vervolg vragen op mijn schriftelijke vraag van 14 april j.l., die u beantwoord 
heeft op 22 april.  

De beantwoording was teleurstellend. Ik heb u specifieke vragen gesteld, die u met algemeenheden heeft 
beantwoord. Ik kan niet anders dan de conclusie trekken dat u deze vragen bewust niet kunt of wilt 
beantwoorden. 

Om het u deze keer makkelijker te maken, graag de getallen in onderstaande tabellen invullen.

Vraag:
Wat is het gedane bod van de gemeente Berkelland voor de RES Achterhoek?  Uitgesplitst naar zon op dak, 
zonnevelden en wind energie. 

Grootschalig zon op 
dak

Grootschalige 
Zonnevelden

Wind Totale RES opgave 
Berkelland

Berkelland …TWh …TWh …TWh …TWh

Antwoord (in te vullen door college):
Een antwoord in de door u gevraagde vorm (tabel met TWh) kunnen wij niet geven. Dit is namelijk niet de 
wijze waarop de concept RES Achterhoek tot stand is gekomen. 
En op deze gedetailleerde wijze is dan ook noch door Berkelland, noch door een van de andere 
gemeenten, een bod uitgebracht. 
De RES Achterhoek is een regionale strategie. Hoe dit in de praktijk tot uitwerking komt, wordt bepaald en 
begrensd door ons eigen gemeentelijk beleid. In Berkelland is dat:

- De vastgestelde ambitie om in 2030 energieneutraal te zijn in de gebouwde omgeving
- Het RODE-beleid
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We kunnen wel per uitgesplitste categorie aangeven wat op dit moment voor Berkelland het door uw raad 
vastgestelde getalsmatige uitgangspunt is. Dit is ook wat wij in het proces van totstandkoming van de RES 
1.0 aangeven.

Grootschalig zon op dak
Beleidsmatig niet begrensd, en hier hebben wij de insteek om dit maximaal te benutten. In de praktijk wordt 
dit begrensd door de teruglevercapaciteit van Liander op het middenspanningsnetwerk. Op dit moment 
draagt zon op dak in Berkelland (gerealiseerd + pijplijn) 0,041 TWh bij aan de opgave.

Grootschalige Zonnevelden
Hiervoor hebben we een maximum van 140 hectare op cultuurgrond. De verwachte opbrengst van de 11 
reeds vergunde zonnevelden in Berkelland is 0,099 TWh (99 miljoen kWh). De details zijn te vinden op:
https://www.gemeenteberkelland.nl/Inwoners/Berkelland_Energieneutraal_2030/Veelgestelde_vragen

Wind
Het huidige RODE-beleid heeft geen specifiek richtgetal voor wind. In het RES-proces geven wij aan dat wij 
in Berkelland ons RODE-beleid voor wind aan het herijken zijn, inclusief ambitieniveau.

Totale RES opgave Berkelland
Net als alle andere Achterhoekse gemeenten hebben wij ons gecommitteerd aan de ambitie om 
energieneutraal te zijn in 2030. Dit is het AMBITIE-niveau dat het Achterhoekse RES-bod van 1,35 TWh 
ondersteunt.
De ambitie ‘energieneutraal 2030’ hebben wij bij vaststelling van EUP1 in Berkelland doorvertaald naar een 
eigen doelstelling om 247 miljoen kWh en 54 miljoen kuub aardgas te besparen en/of duurzaam op te 
wekken. Dit waren de verbruiksniveaus van elektriciteit en aardgas in 2011 op ons grondgebied. 
Als je 247 miljoen kWh en 54 miljoen kuub aardgas omrekent naar TWh kom je op 0,78 TWh (= 2.794TJ 
zoals ook gepresenteerd op de 1e beeldvormende avond herijking RODE). Deze doelstelling is nog niet 
gewijzigd.
Dit zijn de uitgangspunten die uw raad zelf heeft vastgesteld voor onze energietransitie, maar dit is niet de 
wijze waarop het concept-RES tot stand komt.

Vraag:
Is het gedane bod van de gemeente Berkelland voor de RES Achterhoek gebaseerd op het geprognotiseerde 
verbruik in 2030? 

1. Zoja, wat is het absolute getal van energie verbruik in 2030 waarop dit bod gebaseerd is? 
2. Wat is het uitgangsjaar waarop het energie verbruik in 2030 is gebaseerd?  
3. Welke bron is gebruikt voor het energieverbruik in het uitgangsjaar? 
4. Welke indexatie is toegepast om tot het gebruik in 2030 te komen? 
5. Welk energie verbruik is hierin meegenomen (bebouwde omgeving, industrie, landbouw, mobiliteit?)? 

https://www.gemeenteberkelland.nl/Inwoners/Berkelland_Energieneutraal_2030/Veelgestelde_vragen
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Antwoord (in te vullen door college):
Nee, dit is niet de wijze waarop de RES Achterhoek tot stand komt. Wij hebben geen Berkellands bod 
uitgebracht. Zie het antwoord op de vraag hiervoor.

Vraag:
In de beantwoording geeft u aan dat “Tijdens de raadsavond van 21 april bleek ook de noodzaak om de 
discussie over de Berkellandse inzet nú te voeren. College en gemeenteraad moeten goed voorbereid zijn in de 
aanloop naar de besluitvorming over de RES 1.0. “

Kunt u concreet aangeven in welke commissie en raadsvergadering (dus de data) dat gaat gebeuren? 

Antwoord (in te vullen door college):
Wij hebben onlangs de planning ontvangen van de Stuurgroep RES. 

o 28 mei zijn de ontwerpstukken gereed voor de bestuurlijke consultatieronde. 
o Behandeling in de colleges is voorzien op 22 juni.
o Vaststelling door RES stuurgroep op 1 juli, onder voorbehoud van instemming 

gemeenteraden.
o Behandeling RES 1.0 in gemeenteraad van 26 oktober.

Misschien is het goed om aan te geven dat het concept-RES bod een globale duiding van de opgave. Het is 
een strategie waar een besluit over moet worden genomen. En niet meer.

De raad geeft de kaders voor het bestuurlijk handelen. Op 28 mei is de eerstvolgende stuurgroep-
vergadering waarin het concept-bod zal worden behandeld. Wat vervolgens als concept vrijgegeven wordt 
voor de behandeling in de individuele colleges en raden. 

Wij vragen de raad om input voordat wij het concept-bod gaan behandelen. 
Als college behandelen wij de RES 1.0 op 22 juni. Dat betekent dat wij de eerste helft van juni daarvoor een 
moment met de raad moeten organiseren. Wij komen nog met een voorstel op welke wijze dat zou kunnen. 
Ook willen we dan bespreken hoe we het in oktober te nemen raadsbesluit over de RES voorbereiden. Dit 
ook met het oog op  de herijking van ons RODE beleid en het betrekken van inwoners daarbij. 


